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1 Särskilt yttrande

 
Särskilt yttrande vid: 
Kommunstyrelsens sammanträde 2005-12-20. § 171  
Lokalbehov för gymnasieutbildningar och 
kulturskola i Tyresö kommun. 
 
Den Socialdemokratiska gruppen i Kommunstyrelsen anser att det är ett riktigt 
och klokt beslutet att göra Nyboda skola till kulturskolans centrum. Det gagnar 
verksamheten, det är bra lokalanvändning och det bör rimligen vara en bättre 
ordning än förslaget om att placera gymnasieungdomar på Nyboda skolas 
lågstadium och kulturskoleelever på gymnasiet. Det var en bakvänd lösning. 
Socialdemokraterna hade till budgetfullmäktige i november 2004 ett snarlikt 
förslag, som då avslogs. 
 
Däremot ser vi på hanteringen av gymnasieplatser med stigande oro. Den stora 
elevökningen de kommande åren har varit välkänd i många år. Det är av 
naturliga skäl, avsevärt mycket lättare att veta hur många 16 åringar 
kommunen har i jämförelse med förskoleplaneringen som ska svara på frågan 
hur många 1 åringar det finns om två år.  
 
Den moderatledda majoritetens hanteringsordning innebär följande: 
 
Att avvakta med beslut, innebär att inga aktiva insatser kan verkställas förrän till 
terminsstart, hösten 2007. Det är också den absoluta tidsgränsen då elevunderlaget 
överstiger platsantalet på Tyresö gymnasium. 
 
Mot bakgrund av de turer som Tyresö gymnasium har gått igenom under hösten, så 
väljer den moderata majoriteten att skjuta på beslutet ytterligare ett gott stycke in på 
nästa år. Detta skapar osäkerhet vid kommande gymnasieval hos framförallt de som 
idag går i nionde klass. Det finns inga garantier och ingen kommunikation till dessa 
grupper och dess föräldrar kring hur gymnasieskolan ska hanteras. Kommer de som 
börjar vid Tyresö gymnasium ht 2006 att få gå kvar där?  Bristen på beslut skapar 
osäkerhet kring spelreglerna. 
 
I det dokument som kommunstyrelsen har haft som underlag, framgår att andelen 
elever som genomgår sin gymnasieutbildning i regi av olika friskolor ökat. Det 
förutspås att denna utveckling kommer att fortsätta. Det är i det sammanhanget 
viktigt att understryka att även Tyresös grannkommuner, Haninge, Huddinge, Nacka, 
Värmdö och Södra Stockholm också har en elevökning. 
Det finns således en uppenbar risk att intagningspoängen ökar genom en lägre 
tillgång på platser i relation till antalet elever. Det kan komma att innebära att 
elever ställs utan gymnasieplats. Det är synnerligen allvarligt. 
 
Socialdemokraterna hade hellre sett en försiktig infasning av förstaårselever till 
gymnasieprogram vid C3L (Komvux). Det finns redan en färdig organisation, lokaler 
med mera som kan hantera tillkommande program också för ungdomsgymnasiet. 
Den förvaltningen har redan idag hand om lärlingsprogrammen. Skälen är många 
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och goda för en sådan verksamhetsutveckling.  Med detta förslag skulle inga 
elever som påbörjat utbildning på Tyresö Gymnasium behöva flytta skola. Det 
skulle vara elever som aktivt har valt utbildning där. Blandningen av ungdomar och 
vuxna i utbildningen skulle skapa en egen profil. Kommunen skulle redan vid start 
också kunna förbereda dess avveckling och utfasning när elevunderlaget 
(ålderspuckeln) återgår till nuvarande storlek. 
 
Vi anser att det känns märkligt att investera uppemot 10 miljoner kronor i en 
utbyggnad av gymnasiet, för att klara en ålderspuckel som varar några års tid. Det 
blir sannolikt svårt att både hantera flytspackelhantering och bygga ut skolan 
samtidigt som undervisning ska bedrivas.   
 
I den utredning som ska genomföras under våren med 30 april som slutdatum, så 
ska enligt beslut i Kommunstyrelsen utbyggnadsalternativet beräknas, däremot får 
inte förslaget om C3L beröras. Det enda sakliga skälet till detta beslut torde vara att 
det väckts av den Socialdemokratiska gruppen.  
 
 
För  (s)-gruppen i Kommunstyrelsen  
 
 
Anders Bergérus  


